
  

Protokół 

z obrad XXII Sesji Rady Gminy Świerzno 

w dniu  26 stycznia 2017 roku  

 

  Posiedzenie XXII Sesji Rady Gminy Świerzno rozpoczęło się o godzinie 14
00

.
 
 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Dariusz Mądrecki. Przywitał 

przybyłych na posiedzenie  Radnych, Wójta Gminy, Sołtysów Sołectw Gminy Świerzno, 

Przedstawicieli Portali Prasowych, Panią Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Świerznie, Dyrektorów Szkół i mieszkańców Gminy Świerzno. Na 15 osobowy skład Rady 

w posiedzeniu uczestniczy 15 członków. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1  do 

protokołu. 

Ad.1.c. zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku posiedzenia. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag i poprawek do porządku XXII Sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek XXII Sesji Rady Gminy po wprowadzonej 

zmianie w punkcie 2, pod punkt „d” porządku posiedzenia. 

1. Sprawy regulaminowe: 

a)  otwarcie posiedzenia, 

b) stwierdzenie quorum,  

c) zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku posiedzenia, 

d) przyjęcie protokołu z XXI  posiedzenia Rady Gminy Świerzno. 

2.  Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Świerzno na 2017 r, 

b)  zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Jana Brzechwy w Gostyniu, 

c) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego, 

d) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie w drodze darowizny nieruchomości zabudowanej. 

3. Wolne wnioski i zapytania. 

4. Zakończenie posiedzenia XXII Sesji Rady Gminy Świerzno. 

Porządek posiedzenia XXII Sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie z wprowadzonymi 

zmianami (zał. Nr 2) 

Ad. 1. d. przyjęcie protokołu z XXI posiedzenia Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, iż protokół z XXI posiedzenia Rady Gminy był 

do wglądu w biurze rady i dostępny na stronie Urzędu Gminy. 



  

 Przewodniczący zwrócił się  do Radnych o ewentualne uwagi do protokołu. 

Uwag do protokołu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania protokół z XXI posiedzenia  Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie 

przez Radnych. 

Ad.2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Świerzno na 2017 r. 

Projekt przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Projekt  był analizowany na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy i wyjaśnienia złożone 

zostały było przez Panią Kierownik OPSu. 

Pani Monika Sienkiewicz – Wdowiak, Kierownik OPSu – uchwała w tej sprawie była 

podejmowania końcem roku 2016, w związku z zapisami wskazującymi wynagrodzenia osób 

nie będących członkami komisji, musieliśmy zmienić te zapisy. Tamtą uchwałę uchyliliśmy 

a wprowadzamy drugą już zgodnie z zapisami ustawy. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXI/152/2017 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Świerzno na 2017 r została przyjęta 15  

głosami za, na 15 radnych obecnych na sali (zał. Nr 3). 

b) zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Jana Brzechwy w Gostyniu  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

Radna H. Wojciechowska – w ostatnim czasie przez pół roku dyskutowaliśmy na temat szkół 

i o tym o się dzieje w szkołach. O zmianie w oświacie jaką się wprowadza nową ustawą. Ta 

decyzja co tutaj zapadnie jest trudną decyzją. Ta Rada jest i była przychylna szkole 

w Gostyniu, chociaż po próbie likwidacji tej szkoły czekaliśmy na zmiany. Pani Dyrektor 

dużo zrobiła dla tej szkoły. Jednak to rodzice podejmą decyzję, do której szkoły ich dzieci 

pójdą. Myślę, że decyzję jaką dzisiaj podejmiemy, jest decyzją przemyślaną. 

Wójt Gminy – jeżeli sytuacja demograficzna się poprawi, to znaczy zarówno rodzice jak 

i pedagodzy ze Świerzna  zadbają o to, aby ta liczba dzieci była taka jak w tej chwili jest, to 

być może będziemy tworzyć klasę 4,5,6,7 i 8. Tej szkoły nie zamykamy, ona będzie na 

pewno. Polepszymy warunki  funkcjonowania, to chyba wyważona decyzja. Dojazd 

zapewniony przez Gminę. W budynku szkoły w Gostyniu w dalszym ciągu prowadzony 

będzie punkt przedszkolny, oddziały klas I-III, oddział „0”, biblioteka i świetlica.  

Więcej uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 



  

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXII/153/2017 Rady Gminy Świerzno w sprawie zamiaru 

przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Jana Brzechwy w Gostyniu została  przyjęta przez 

Radnych 10 głosami za,  4 głosami przeciw i 1 głosie wstrzymującym się na 15 Radnych 

obecnych na sali (4). 

c) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego.   

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

Wójt Gminy  - sieć szkół pozostaje taka jaka była, jeżeli dojdzie do skutku przekształcenie 

szkoły w Gostyniu, wówczas  ten dojazd będzie taki sam, bo to gmina zapewnia dowóz dzieci 

do szkół. Zawsze można zapełnić Szkołę w Gostyniu, jeżeli wzrośnie liczba dzieci. Myślę, że 

Ci co głosowali przeciw, przyznają mi rację. 

Dyrektor Gimnazjum G. Kubas- to na pewno jak najbardziej przemyślana i rozsądna wizja. 

Żal jednak, że w pięknym, nowoczesnym budynku Gimnazjum w Świerznie, nie będą uczyli 

się wszyscy uczniowie z naszej gminy. W Świerznie będą pełne klasy, a w Stuchowie 

w ciasnych salach będzie po 9 osób. Dojdzie do takiej sytuacji - za 3 lata będą 2 klasy siódme, 

potem dwie klasy ósme w Świerznie, a w Stuchowie jedna. Mówiłem o tym, że 

z ekonomicznego punktu widzenia, to ogromne obciążenie, żeby przygotować w Stuchowie 

gabinety do nauki chemii, biologii, geografii. To są ogromne pieniądze, mikroskopy, globusy, 

preparaty, jest to ogrom rzeczy, które są w Świerznie. Hala w Świerznie będzie troszkę nie 

wykorzystana, a w Stuchowie w ciasnocie 15 letni chłopcy będą się cisnąć. Gimnazjum jest 

w likwidacji, to przesądzone, jednak mówiłem miesiąc temu uważam, że w Świerznie 

powinna być cała młodzież, która mogłaby wykorzystać cały potencjał i bazę, która się tam 

znajduje. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXII/154/2017 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego 

została przyjęta 11 głosami za, przy 4 głosach wstrzymujących na 15 radnych obecnych na 

sali (zał. Nr 5). 

d) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie w drodze darowizny nieruchomości 

zabudowanej. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania  Uchwałą Nr XXII/155/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

wyrażenia zgody na wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie w drodze darowizny 



  

nieruchomości niezabudowanej została przyjęta 15 głosami za, na 15 radnych obecnych na 

sali  (zał. Nr 6). 

Ad. 5. Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy  odczytał uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Szczecinie: 

- Uchwał Nr XXVIII.73.2017 Składu Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej 

w Szczecinie w sprawie wydania opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu 

publicznego Gminy Świerzno na lata 2017-2029 – opinia pozytywna (zał. Nr 7), 

- Uchwała Nr XXVI.67.2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Szczecinie w sprawie wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego  

wykazanego w uchwale budżetowej Gminy Świerzno na 2016 r. – opinia pozytywna (zał./ nr 

8). 

Radny W. Kaproń – miały powstać elektrownie wiatrowe, na jakim jest sprawa tych farm 

wiatrowych? 

Wójt Gminy – realizacja budowy  farm wiatrowych jest wstrzymana, projekty są, pozwolenia 

wszystkie są, ale jest zastój. Jeżeli w tej kwestii nie zapadaną żadne decyzje, elektrownie nie 

powstaną. 

Radny A. Pawlaczyk – wspominał  Pan o przedszkolu? 

Wójt Gminy – sprawę będę analizował. 

Przewodniczący Rady Gminy – czy ktoś z państwa ma jakieś zapytania lub wnioski. Nie 

widzę. Wobec powyższego porządek XXII Sesji Rady Gminy uważam za wyczerpany 

i zamykam posiedzenie. Dziękuję. XXII  posiedzenie Rady Gminy zostało zakończone o 14
40

. 

 

Protokołowała: 

Putyrska B 

Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                            Dariusz Mądrecki 

 

 


